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BRMG.KS-IX.0012.8.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 23-8/2016 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 28 września 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 (pięć) 
osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 23 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku z realizacji 
projektów sezonu letniego. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
 

2. Budowa kompleksu piłkarskiego przy ul. Zielonogórskiej – stan aktualny. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Ocena rozwoju terenów sportowych i infrastruktury rekreacyjnej w gdańskich 
parkach ze szczególnym uwzględnieniem terenów pasa nadmorskiego i Parku 
Reagana. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Stypendia sportowe. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Pan Andrzej Trojanowski – 
Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 3 głosami „za”. 

 
PUNKT  - 1 

 
Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku z realizacji 
projektów sezonu letniego. 
  
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji to jednostka budżetowa, która ma bardzo 
szerokie spektrum działalności. Nie muszę przypominać, bo radni Komisji Sportu 
Rady Miasta Gdańska doskonale wiedzą, ale chciałbym przypomnieć niektóre z 
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najważniejszych działań MOSiR-u w roku 2016, które jeszcze trwają i będą jeszcze 
trwały w tym roku, a też chciałbym powiedzieć na temat wyzwań, które są przed 
nami w nadchodzącym czasie.  

Zaczniemy od imprez. Jak państwo wiecie imprezy sportowe to jeden z 
elementów naszych działań i chciałbym przywołać najważniejsze z tych, które się 
wydarzyły. Przede wszystkim to II PZU Gdańsk Maraton. Jest to impreza, która się 
na stałe wpisała w nasz krajobraz imprez biegowych na Pomorzu. Jest też jako 
Pierwszy PZU Maraton uznana za najlepszy maraton w Polsce wg portalu 
maratonypolskie.pl. PZU Gdańsk Maraton został uznany najlepszą imprezą wśród 
uczestników. Przypomnę dane: 2000 uczestników, też biegi dla sztafet, biegi 
dzieci, padł też rekord trasy. Zebraliśmy także dla naszego partnera Fundacji 
Hospicyjnej kwotę 16 400 zł.  

Kolejną imprezą klasy Premium, którą realizujemy w Gdańsku jest to 
Triathlon Gdańsk, który się odbył w lipcu tego roku, ponad 500 uczestników. Były to 
zawody o randze Mistrzostw Polski na dystansie olimpijskim. Impreza, która też się 
spotkała z bardzo dobrym przyjęciem wśród uczestników.  

Pozostałe imprezy, które niedawno się zakończyły to Bieg Westerplatte, 
który już po raz 54 się odbył na trasie z Westerplatte do Westerplatte. Impreza 
również o bardzo dużej liczebności ponad 3000 uczestników.  

Inne imprezy to Gdański Maraton Zumby, który się odbył na plaży w sierpniu 
tegoż roku. Ponad 1000 uczestników. Wydarzenie to zostało też partnerem 
programu Lider Animator. 

W lato prowadziliśmy szereg cyklicznych turniejów, m. in. turnieje piłki 
nożnej, piłki plażowej, a także organizowaliśmy wspólnie z partnerami Arena 
Gdańsk Operator oraz ze Sport Parkiem Przymorze, Lotosem Trefl imprezy na 
plaży.  

Nikon Cup to impreza realizowana razem z partnerem Nikon. Na trwałe też 
się wpisała w nasz kalendarz. Włącznie wystartowało prawie 300 zespołów z całego 
kraju.  

Imprezy żeglarskie: Otwarcie Sezonu Żeglarskiego, Regaty o Puchar Mariny 
oraz partnerstwo w organizacji regat Baltic Sail Festiwalu Morskiego. Jeszcze nasz 
flagowy żaglowiec, który już od czterech sezonów pływa głównie po Morzu 
Bałtyckim, Morzu Północnym to wyszczególnione najważniejsze imprezy, rejsy, 
które się odbyły w roku 2016. Sezon zbliża się już ku końcowi. Należy też zwrócić 
uwagę na to, że obiekt ten, który jest flagową jednostką miasta Gdańska to ta 
jednostka odbyła Drugą Gdańską Szkołę pod Żaglami, która z młodzieżą z Gdańska 
na pokładzie odbyła 3 tygodniowy rejs.  

Kąpieliska morskie. To obszar bardzo ważnej działalności Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. Najważniejsze dane z tego obszaru przytoczę państwu. 
Przede wszystkim czas otwarcia od 24 czerwca do końca sierpnia. 7 kąpielisk 
morskich pracowało w godzinach 9:30 do 17:30. Funkcjonuje także Całodobowe 
Centrum Ratownictwa Wodnego, które się znajduje przy molo w Brzeźnie. 
Prezydent był w tym roku na otwarciu kąpielisk.  

Wykaz wszystkich kąpielisk. Łączna linia brzegowa o długości 1400 metrów. 
Jak wspominałem jest to 7 kąpielisk. Jeżeli chodzi o te największe wyzwania, które 
stoją przed nami to oczywiście sami ratownicy, ale o tym powiem w następnej 
części prezentacji.  

Błękitne flagi. Gmina Miasta Gdańska a tym samy reprezentujący ją MOSiR 
jest „odpowiedzialny” za pozyskanie 9 błękitnych flag, z czego 6 dla kąpielisk, a 3 
pozostałe dla marin. Jesteśmy gminą, która ma największą ilość błękitnych flag, 
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czyli tych certyfikatów wysokiej jakości, które przyznawane są przez 
Międzynarodowe Jury i jesteśmy samorządem, który ma najwięcej takich 
wyróżnień.  

Jeżeli chodzi o kadrę, to ratownicy, którzy współpracują z nami tak 
naprawdę cały rok, natomiast na kąpieliskach tylko przez część roku. Są to 
pracownicy zatrudnieni na umowę o pracę. Natomiast na pewno wyzwaniem dużym 
jest utrzymanie tych ratowników, gdyż wynagrodzenie, które my oferujemy jest 
niestety bardzo niskie i trzeba będzie wykonać dużo pracy, aby zatrzymać tych 
ratowników jeżeli się uda, bo pieniądze często decydują o tym czy ratownik 
podejmuje pracę czy też nie. Nasi ratownicy są wyposażeni w szereg sprzętów, m. 
in. łodzie motorowe, skutery z platformą ratowniczą, a także pojazdy typu quad. 
Mamy takie 4 pojazdy oraz 7 łodzi, 3 skutery wodne z platformą. 

Przedstawiono przykładowe rodzaje technik ratowniczych i sprzętu: pojazd 
typu quad, łódź typu rib z dnem aluminiowym i z wyposażeniem specjalnym, 
skuter, piesek, który holuje osłabionego pływaka oraz kajak morski i deska 
ratownicza.  

Infrastruktura plażowa. Powstał nowy plac zabaw, który się cieszy 
niezwykłą popularnością, wejście 51. To przysporzyło nam wiele radości, ale też 
niespodzianka, że tak fajnie został przyjęty ten obiekt. Z całą pewnością będziemy 
to rozwijać w latach przyszłych. Powstało 13 kładek plażowych. 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przepraszam, to wejście nr 51 to gdzie jest? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

To jest Brzeźno od mola w prawą stronę w kierunku Nowego Portu. Całoroczna 
kładka w Jelitkowie, która powstała w roku ubiegłym, boiska do siatkówki. Ich było 
aż 16, 9 boisk do piłki ręcznej, siłownia na plaży powstała też w Jelitkowie i ją 
rozbudowujemy, szafki depozytowe są zainstalowane w Brzeźnie oraz na Stogach. 
Na każdym kąpielisku istnieją natryski, a zamgławiacze powstały na kąpielisku w 
Brzeźnie, Stogach i Sobieszewie. Do dyspozycji niepełnosprawnych są wózki 
amfibie.  

Jeżeli chodzi o imprezy to przede wszystkim stadion letni. To obiekt, który 
skupia wiele imprez sportowych rangi mistrzowskiej, głównie typu Mistrzostwa 
Polski, Puchar Polski zarówno w dyscyplinach plażowych, czyli piłka nożna, piłka 
siatkowa, piłka ręczna, a także rugby. Łącznie na naszych plażach z naszym 
udziałem, bądź bez naszego udziału było realizowanych blisko 100 imprez, eventów 
plażowych. Funkcjonowała także biblioteka plażowa już po raz kolejny, czyli 
darmowe wypożyczanie książek, gdzie można wziąć z półki książkę, poczytać, 
odłożyć ją w momencie, kiedy już jest nam niepotrzebna lub, gdy opuszczamy 
plażę. Realizowaliśmy też program Wakacyjny Patrol z Uniwersytetem Gdańskim, 
gdzie opaski dla dzieci dawaliśmy młodym naszym pociechom. 40 tys. tych opasek 
zostało wydanych. Wydawaliśmy także broszury bezpieczna plaża, które 
pozyskaliśmy z Zarządu Głównego WOPR. Funkcjonowała także mała Letnia Szkoła 
Ratownictwa, gdzie adeptów uczyliśmy zachowań nad wodą, ale także 
przygotowywaliśmy do pełnienia funkcji ratowników. Funkcjonowała też 
wypożyczalnia sprzętu plażowego oraz program Przyjazna Plaża.  

Najważniejsza informacja. Kolejny sezon już 27 organizowany przez Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku upłynął bez utonięć. Mieliśmy 71 interwencji 
w wodzie, 17 z nich zakończyło się wezwaniem pomocy karetki SOR, ale było ponad 
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pół tysiąca interwencji służb medycznych na plaży w postaci zasłabnięć, skaleczeń, 
ukąszeń owadów. Nasi ratownicy brali także udział w zawodach sportowych i 
osiągali dobre wyniki w tejże rywalizacji. 

Toalety. To jeden z ważniejszych tematów i pojawiający się w zapytaniach, 
a także w komunikacji w życiu naszego miasta. Tych punktów było 31 w tym roku. 
One miały wszystkie na ogół formę otwartych. Powstały dwa nowe obiekty tego 
typu na plaży na Stogach oraz w Brzeźnie. Były to wydzierżawione tereny, gdzie 
firma zewnętrzna stawiała taki kontener, który spełnia wysokie standardy. Istnieje 
konieczność zwiększenia ilości tych sanitariatów, ale o tym też powiem w dalszej 
części prezentacji, bo musi się to wiązać z rozbudową sieci wodno – kanalizacyjnej 
i energetycznej.  

Wydatki. 1 344 000 zł to wydatki, które ponieśliśmy na organizację 
kąpielisk. Nakłady inwestycyjne wyniosły 350 000 zł w tym przede wszystkim zakup 
sprzętu, który służy ratownictwu. 

Jeżeli chodzi o zagrożenia to trudności w pozyskaniu kadry ratowniczej, o 
której mówiłem już, czyli niskie wynagrodzenie dla ratowników, a przez to niższa 
konkurencyjność w porównaniu z innymi gminami w zakresie zatrudnienia, słabo 
rozbudowana sieć wodno – kanalizacyjna i energetyczna oraz niedostateczna ilość 
powierzchni magazynowej, którą w tej chwili dysponujemy.  

Wyzwania. Budowa nowych toalet w pasie nadmorskim, zwiększenie 
poziomu estetyki punktów gastronomicznych, długoletnie dzierżawy punktów 
gastronomicznych. Musimy opracować koncepcję estetyki tych punktów i dopiero 
wtedy je realizować. Przede wszystkim musimy wynająć plażę na dłuższy okres, bo 
kończy nam się dzierżawa plaż. Jeszcze dwa sezony i potem musimy z Urzędem 
Morskim negocjować kolejny okres dzierżawy i to jest też wyzwanie dla nas, żeby 
móc w sposób planowy zarządzać tymi kąpieliskami, inwestować, zawierać 
długoletnie umowy, aby one były realizowane, bo taką mamy politykę, żeby 
zawierać umowy długoterminowe, aby one miały zarówno dla inwestorów jak i dla 
nas wyższą jakość, a dla inwestora wiązały się z możliwością poniesienia większych 
nakładów, a tym samym podniesienia jakości i estetyki tych obiektów. Oczywiście 
rozwój infrastruktury plażowej, czyli plażowe place zabaw, siłownie, adaptacja 
budynku na Tamka na potrzeby chociażby noclegu dla ratowników, żeby ściągać ich 
z Polski w przyszłych latach, bo w tym roku urządziliśmy dla nich skromne warunki 
na przystani Jachtklubu Stoczni Gdańskiej na Górkach Zachodnich i kilkunastu 
ratowników ściągnęliśmy jeszcze z Polski. Dzięki temu mogliśmy zapewnić w miarę 
pełną obsadę na kąpieliskach, ale to jest naprawdę niezwykle trudne dzisiaj. 
Oczywiście cały czas musimy inwestować w kładki, wieże ratownicze, stojaki na 
rowery, przebieralnie, natryski, zamgławiacze oraz boiska. Promujemy także 
projekt Gdańsk Odpoczywa na Plaży poprzez stronę WWW.kapieliskagdansk.pl. 

Wyzwania na rok 2017 dla całego MOSiR-u. Przede wszystkim to przejęcie w 
administrację obiektów GOKF, czyli ten stadion lekkoatletyczny. Otwarcie nastąpi, 
już państwa zapraszam, 22 października ul. Grunwaldzka 244 od 10:00 do 17:00 
odbędą się zajęcia, ale szczegółowy plan i zaproszenie drogą mailową prześlemy do 
państwa, żeby móc zaplanować. Pewnie dokonamy tego w przyszłym tygodniu.  

Uruchomienie pływalni na Osowej. Dzisiaj tam właśnie odbyłem wizytację. 
Obiekt jeszcze jest w trakcie wykańczania. Planujemy niezwłocznie doprowadzić 
do jego uruchomienia, ale to będzie się wiązało pewnie jeszcze z 
kilkutygodniowym, a nawet kilkumiesięcznym czasem przygotowania obiektu do 
eksploatacji. 



5 
 

Przejęcie do eksploatacji kolejnych obiektów typu pływalnia czyli Stogi, 
oraz Orunia to lata kolejne oraz przejmowanie w administrację kolejnych obiektów 
powstających w ramach budżetu obywatelskiego. 

Nowe imprezy, które planujemy zrobić czy współorganizować z Polski 
Okręgowym Związkiem Żeglarstwa Mistrzostwa Europy w klasie ORC oraz planujemy 
też nową imprezę umieścić w kalendarzu Duathlon, a także współorganizować 
Spartan Race, taki ekstremalny bieg, który miałby się odbyć na plaży na Stogach w 
lipcu 2017 roku. Oczywiście duże wyzwanie jest pozyskanie sponsorów do rozwoju 
imprez.  Na razie nie mamy odpowiedzi ze strony PZU, naszego głównego partnera 
chociażby maratonu. Mamy nadzieję, że chociażby może nie w takim dużym, 
tytularnym, ale może w innym stopniu się uda namówić do współpracy i tutaj liczę 
też na wsparcie ze strony państwa radnych. Rozszerzenie oferty stadionu letniego. 
Ten obiekt też ma pewien potencjał, który jeszcze można rozwinąć. Modernizacja 
elewacji Miejskiej Hali Sportowej, aby poprawić efektywność, czyli ocieplić ją 
przede wszystkim i planujemy to na rok 2017. Też będziemy realizowali, już 
częściowo rozpoczynamy proces realizacji nabrzeży, czyli będziemy realizowali 
zasyp przegłębień na Motławie wdróż ścianki Larsena na Rybackim Pobrzeżu, 
Długim Pobrzeżu. Budowa kompleksu piłkarskiego w Nowym Porcie przy ul. 
Stalowej przy udziale Polskiego Związku Piłki Nożnej, Ministerstwa Sportu, klubów 
piłkarskich. To jest prawie 10 ha działka w okolicy Letnicy koło stadionu. Będziemy 
także brać udział w projektach europejskich Pomorskie Szlaki Kajakowe, gdzie 
będzie powstawało kilkanaście przystani kajakowych na najbliższych latach oraz 
Pętla Żuławska, gdzie będziemy realizowali 4 inwestycje w Górkach Zachodnich w 
Jachtklubie Stoczni Gdańskiej, w Świbnie, przy ujściu przekopu Kanału na Stępce i 
Most Kamieniarski oraz Nadwiślańska Wyspa Sobieszewska. Jeżeli państwo macie 
pytania to bardzo proszę.    

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Modernizacja nabrzeży. Czy są jakieś pomysły na zagospodarowanie tych nabrzeży, 
które są w kierunku Stoczni poczynając od Targu Rybnego.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Nabrzeża, które są poza ujściem Raduni są w dyspozycji Urzędu Morskiego. One 
powstały w ramach projektów unijnych i tam obowiązuje pięcioletni okres karencji 
jakby czy trwałości projektu. Urząd Morski jest ich administratorem, mówimy o 
nabrzeżach aż do Polskiego Haka tam po lewej stronie i mamy umowę niepisaną z 
Urzędem Morskim i też ustalenia z nowym dyrektorem Urzędu Morskiego, żeby 
przejmować je w kolejnych latach. Te nabrzeża będą na pewno docelowo w 
zasobach miasta Gdańska i będą służyły krótkotrwałym oraz okazjonalnym 
cumowaniom, ale też jest rozważana taka możliwość cumowania obiektów typu 
houseboaty czy barki. Jest to przedmiotem opracowania ze strony Wydziału 
Urbanistyki i Architektury, natomiast te nabrzeża nie są jeszcze w zasobach miasta 
Gdańska, tylko Urzędu Morskiego.    
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Idąc dalej, bo to co opowiadaliśmy na wyjazdowym posiedzeniu Komisji, dalsze 
nabrzeża są własnością BPTO, czyli prywatnego inwestora od momentu, gdzie 
skończył Urząd Morski dalej w stronę mostu na Wyspę Ostrów tego istniejącego, 
pierwszego, i tam z jednej strony opracowujemy koncepcję, bo do końca roku 
powinna być koncepcja nabrzeża i tego ciągu, zrobić taką naturalną kontynuację, 
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że możemy iść wzdłuż nabrzeży dalej. Po tej koncepcji będziemy też rozmawiać, 
bo jesteśmy w trakcie rozmów z BPTO o formie przejęcia przez miasto tytułu do 
tych nabrzeży i zrealizowania ich, jakiegoś wspólnego partnerstwa i próbujemy też 
razem z Urzędem Morskim, żeby nas ujęto – całe Długie Pobrzeże, to,  które jest 
teraz do przygotowania, w projekcie europejskim, który robi Urząd Morski podobnie 
jak dotychczasowe nabrzeża, żeby to zrobić to komplementarnie, część zadań 
Urzędu Morskiego, a część naszych. Także to wszystko się dzieje. Na tym etapie 
miałem taką informację, że to z zadań, które zostało zakwalifikowane to jest 
zadanie ze Stogów. Już teraz możemy się z tego cieszyć, że Stogi między Tamka a 
Steczka to nabrzeże, które też pokazywaliśmy w terenie będzie nabrzeżem 
realizowanym już na pewno w tym projekcie, a o ujęcie tych pozostałych 
zabiegamy, żeby te nabrzeża ująć w europejskich projektach.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy panowie się orientujecie, bo wiemy ile mamy kilometrów ścieżek rowerowych, 
a ile mamy nabrzeży, gdzie można przycumować, czy po jakiś małych nakładach 
będzie można uruchomić cumowanie? Widziałem, że infrastruktura jest, jak 
płynęliśmy tramwajem wodnym, po lewej stronie. Tam jest inwestycja budowlana, 
biurowiec czy mieszkania.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Deweloper tam buduje budynek. Mówimy o ujściu Raduni? Przy Muzeum II Wojny 
Światowej. To jest teren prywatny, został przez dewelopera kupiony. Tam będzie 
osiedle powstawało na tym terenie. Tam plan miejscowy jest już uchwalony.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ale czy samo nabrzeże czy będzie można tam cumować?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest też Urzędu Morskiego nabrzeże od ujścia Raduni w kierunku Polskiego Haka. 
Tam pewni będzie możliwość cumowania. Przejmiemy to i zastanowimy się nad tym 
co tam miałoby stanąć. Na pewno trzeba uważać, żeby tam dużych jednostek nie 
postawić, bo one mogą nawet utrudniać komunikację, bo to jest też tor wodny, a 
też jest obrotnica. Proszę pamiętać, że tutaj vis a vie przystani Tamka jest 
obrotnica. To jest miejsce, w którym, gdzie jeszcze nie tak dawno przypływały 
statki pasażerskie typu Johannes Brahms czy Chopin to one właśnie tam się 
obracały i Urząd Morski na to nie pozwoli, żeby tam cokolwiek postawić. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Wie pan iloma miejscami pan dysponuje, ile jednostek może pan ustawić.     
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To zależy od długości.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ale wie pan ile się zmieści?      
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Tak.        
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jaka jest docelowa możliwość?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

To zależy od wielu czynników. Gdańsk posiada 10 km kanałów i tej wody wewnątrz. 
To jest łączna ilość. Dla przykładu Amsterdam ma 150 km, czyli dużo więcej. 
Istnieje taki projekt, plan, pracujemy nad nim, zagospodarowania i wskazania 
wielu miejsc, chociażby Wyspa Sobieszewska, stanica Nadwiślańska, czy też 
obiekty, które się mieszczą tuż za Mostem Siennickim po lewej stronie, czy też 
wspomniane przez pana dyrektora nowe inwestycje i one będą sukcesywnie 
włączany do użytkowania. Oczywiście trzeba pamiętać o tym, że to są środki unijne 
i ich użytkowanie w sposób komercyjny będzie ograniczone do pewnego momentu, 
czyli trwałości projektu, czyli okres na ogół 5 letni. Oczywiście można od razu 
próbować wykorzystać komercyjnie, ale wtedy wkład nasz musiałby być 
nieporównywalnie większy na co nie ma politycznej zgody. Jednak chcemy jak 
najwięcej uzyskać środków od Unii Europejskiej czekając ten okres trwałości 
projektu, aby nie czerpać pożytków, co nie znaczy, że nie można krótkotrwale 
cumować przy tych nabrzeżach, bo takie założenia są też realizowane przy Wyspie 
Spichrzów, gdzie nie wykluczamy cumowania krótkotrwałego, ale też nie 
uniemożliwiamy prowadzenia działalności gospodarczej czy też przewozowej czy 
handlowej. Czy są jeszcze pytania do tej części prezentacji?  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Chciałem zapytać o budowę kompleksu piłkarskiego w Nowym Porcie. To jest chyba 
jakaś pomyłka?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest Letnica ul. Stalowa.   
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Co to będzie za obiekt?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Na powierzchni ok. 10 ha zamierzamy utworzyć teren rekreacyjny dla mieszkańców 
a także takie błonia i boiska piłkarskie w ilości przynajmniej 6-8, z czego jedno być 
może w technologii trawy sztucznej, a pozostałe w technologii trawy naturalnej.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Też będziemy jakiegoś operatora szukać?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Zdecydowanie tak. To jest dosyć droga sprawa utrzymanie takiej ilości trawy. To 
się wiąże z bardzo dużym nakładem jeżeli chodzi o koszty utrzymania.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Z racji sąsiedztwa to pewnie Lechia będzie zainteresowana.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Zapewne tak. Nie jest tajemnicą, że Lechia i zarówno Polski Związek Piłki Nożnej. 
Ministerstwo Sportu…  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jesteśmy po rozmowach z prezesem Polskiego Związku Piłki Nożnej Zbigniewem 
Bońkiem, bo nie ukrywam, że chcemy pozyskać środki z Ministerstwa, żeby 
stworzyć pierwsze takie centrum w kraju szkoleniowe dla młodych piłkarzy. W 
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związku z tym będzie taka trójstronna współpraca Pomorski Okręgowy Związek Piłki 
Nożnej, Lechia i miasto.   
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Też pod dachem? Jakaś kryta powierzchnia, żeby zimą można było korzystać?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

W pierwszym etapie nie, ale w kolejnych tak. Na pewno zaplecze socjalne, plac 
zabaw, toalety i też część hotelowa w dalszej perspektywie. Ale jednak skłaniamy 
się, ze strony MOSiR-u partnera tego przedsięwzięcia, rekomendacja, aby jednak 
wyraźnie oddzielić tą część publiczną od tej części pozostałej, ale w zarządzaniu 
jednak chcemy, żeby to było u innego operatora, ale tu trwają jeszcze prace. Nie 
ukrywam, że z InvestGda wspólnie, nawet 30-go mamy spotkanie u Prezydenta 
Bojanowskiego w tej sprawie z naszymi przyszłymi partnerami ewentualnymi, żeby 
budować model współpracy, aby to było z korzyścią zarówno dla gminy i dla 
mieszkańców jako nowa przestrzeń publiczna ogólnodostępna, ale też i przestrzeń, 
na której można by realizować szkolenia sportowe w postaci szkolenia młodzieży 
piłkarskiej, ale także i seniorów, być może i w przyszłości zaplecze do przyjazdu 
dla niektórych zespołów ekstraligowych, a być może też kadry Polski, która 
mogłaby odbywać treningi, a potem mecze np. na Stadionie Energa Gdańsk.    
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Tam jeżeli chodzi o mieszkańców to też będzie dla nich przydatne, bo jeden 
deweloper chce tam budować w Letnicy.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Robyg chyba. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek komisji 
Tak. W tym roku 2017 nic w sprawie tego boiska przy Zielonogórskiej nic nie 
będzie?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To jest kolejny punkt. Decyzją Prezydenta czekamy na środki z projektu 
rewitalizacji Biskupiej Górki. Ta decyzja będzie w 2017 i jeżeli tych pieniędzy nie 
będzie to na pewno nie ruszymy z tym projektem szybko, a szkoda. Jeżeli nie ma 
więcej pytań to przejdę do kolejnej części panie Przewodniczący.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę bardzo. 
 

PUNKT  - 2 
 
Budowa kompleksu piłkarskiego przy ul. Zielonogórskiej – stan aktualny. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Obszar ponad 5 ha, dwa boiska do piłki nożnej, korty tenisowe z pięcioma polami 
do gry, Skatepark. Przebudowa jest zgłoszona do WPI. Opracowanie wstępnej 



9 
 

koncepcji architektonicznej państwu za chwilę pokażę i niektóre jego zapisy. Teren 
objęty opieką konserwatora, gdzie znajdowały się kiedyś forty napoleońskie. Dzisiaj 
już po nich nie ma śladu, niemniej jednak plan miejscowy bardzo trudny. Chodzi o 
to, że tam nie może powstać żadna zabudowa, nawet tymczasowa, na tym 
obszarze, poza tą częścią, która jest po wjechaniu po prawej stronie, gdzie mamy 
swoje zabudowania.  
Skatepark, budynek, który będzie wyburzony, dawna siedziba MOSiR-u, korty 
tenisowe i boiska z nawierzchnią trawistą, ale o złej jakości.  
Tutaj jest plan zabudowy, zagospodarowania, który chcemy zrealizować i to jest 
obiekt kubaturowy, który zamierzamy wybudować. Pozostała część terenów to 
boiska do piłki nożnej. Przynajmniej jedno boisko o naturalnej nawierzchni, drugie 
o nawierzchni sztucznej. Do tego planujemy tereny rekreacyjne, które tam się 
będą znajdowały, bo na to też jest miejsce. 
Tak miałby wyglądać budynek. Ta koncepcja już została przedstawiona panu 
Prezydentowi Bojanowskiemu jakiś czas temu i uzgodniona z Biurem Prezydenta ds. 
Sportu. Czekamy na to, aż się znajdą pieniądze, aby zrealizować projekt i 
skutecznie realizować to przedsięwzięcie.  
To jest planowany szacunkowy budżet inwestycyjny opiewający na kwotę 15 mln 
419 tys. zł. To są kwoty szacunkowe, netto.  
Dziękuję państwu za uwagę i jeżeli mają państwo pytania do tej części to w miarę 
możliwości udzielę odpowiedzi.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję bardzo.        
 

PUNKT  - 3 
 

Ocena rozwoju terenów sportowych i infrastruktury rekreacyjnej w gdańskich 
parkach ze szczególnym uwzględnieniem terenów pasa nadmorskiego i Parku 
Reagana. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Pani reprezentuje Zarząd Dróg i Zieleni. Bardzo proszę.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Ocena rozwoju terenów sportowych należy do państwa i do mieszkańców. Mogę 
tylko przedstawić bazę, czyli co mamy w parkach, jakie są nasze doświadczenia, 
jakie wnioski, jakie uwagi trafiają, jakie są oczekiwania mieszkańców, o których 
wiemy. Otóż zasoby parków czy zieleńców miejskich takich wyodrębnionych czyli 
nie poprzecinanych drogą, zabudową, ale tworzących jakąś taką odrębną całość to 
jest 318 ha na terenie Gdańska. W tym mamy 29 parków i 83 zieleńce. Parki są to 
przestrzenie rozległe, kilkuhektarowe, natomiast zieleńce bywają niewielkie nawet 
od 1000 do 3000 m². Wyposażenie rekreacyjne tych terenów zieleni obejmuje: 
place zabaw, których mamy 64 lokalizacje. W niektórych lokalizacjach jest więcej 
niż jeden plac zabaw. Jest to bardzo dużo, ponieważ porównując z ilością parków i 
zieleńców czyli powyżej 100, praktycznie więcej niż połowa jest wyposażona w 
place zabaw. Następuje postępujący dosyć intensywny rozwój liczebny tych placów 
zabaw. W ciągu lat 2013 – 2015 przybyło aż 13 obiektów. Mniej więcej taką mamy 
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tendencję, że 6 do 10 obiektów rocznie przybywa jeśli chodzi o place zabaw. Do 
tego z placami zabaw jako uzupełnienie i jednocześnie forma rekreacji dla osób 
dorosłych, dla seniorów, to są siłownie. Mamy 29 obiektów i też tendencja 
wzrostowa. W ciągu ostatnich dwóch lat podwoiła się liczba. Było 13, a mamy w tej 
chwili 29, a w 2016 roku już wiemy, że są realizowane kolejne 7. Mamy taki obiekt 
jak Parkour Park i Street Workout. Ostatnio coraz bardziej popularny i oczekiwany 
przez młodzież. Młodzież w ogóle twierdzi, że siłownie na wolnym powietrzu 
wyposażone w urządzenia, biegacze, itd., to są urządzenia dla emerytów. Oni nie 
oczekują takiego wyposażenia, więc tam, gdzie pozwala na to powierzchnia parku 
czy zieleńca oczekują na właśnie tworzenie tych Parkourów i Street Workoutów.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Na co oczekują?   
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Parkour Park to jest taki obiekt, który imituje miasto. Czyli są tam murki, schody, 
jakieś drążki i ludzie ćwiczący, to jest w ogóle całe stowarzyszenie skaczą, biegają. 
Są nawet zawody rozgrywane, myślę, że chodzi tu o czas przebiegania tego układu. 
Nie są to skomplikowane ani drogie wyposażenia, ponieważ to są murowane takie 
ścianki, jakieś drążki i nie jest to kosztowne, z tym, że nie wszystkie obiekty 
nadają się do tego. Mamy 3 takie obiekty. Za Pocztą Polską w Gdańsku jeden, na 
Zieleńcu Mickiewicza i Hallera - Okrzei to jest nowy obiekt, który powstał 
niedawno. Drugą taką formą rekreacji oczekiwaną przez młodzież starszą to są 
Street Workout. To są z kolei obiekty wyposażony w układy drążków. One mają 
różne nazwy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Nie ma na to polskich nazw?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Street Workout to są zestawy różnych ćwiczeń głównie oparte o konstrukcje z rur. 
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Mamy dwa obiekty przy Piekarniczej jeden i na Hallera – Okrzei i jeden obiekt nad 
stawem przy ul. Augustowskiej będzie w  realizacji. Spodziewamy się, że powstanie 
w tym roku. Jeśli chodzi o formy typowo sportowe czyli boiska na terenach 
parkowych mamy 9 takich obiektów, z czego większość jest zarządzana przez 
MOSiR. Zarząd Dróg i Zieleni administruje tylko takimi amatorskimi boiskami. Jeśli 
jest jakiś plac asfaltowy, kosz do koszykówki, np. w Parku De Gaulle`a czy na 
Podchorążych. Takie zupełnie amatorskie.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
My z dyrektorem ZDiZ-tu zawarliśmy takie porozumienie, że obiekty, które mają w 
swoich zasobach, w swojej strukturze obiekty o charakterze sportowym bardziej są 
w zasobie MOSiR-u, a jeżeli jest to obiekt o charakterze rekreacyjno – sportowym 
lub wypoczynkowym typu ławka, plac zabaw to są w zasobach ZDiZ-tu, żeby nie 
dublować się np., że jeżeli jedzie jedna firma, czy jeden pracownik do sprzątania 
np. placu zabaw, to, żeby MOSiR też nie wysyłał do sprzątania boiska. Szukamy 
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porozumienia. Jeżeli obiekt będzie miał przewagę sportowych elementów to 
bierzemy na siebie i bierzemy pozostałą część tej infrastruktury też, nawet tej 
rekreacyjnej, a jeżeli ma charakter bardziej rekreacyjny to ZDiZ to realizuje. Jest 
to po prostu ekonomizacja kosztów.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Tak i takim przykładem najlepszym jest obiekt na zieleńcu przy Diany – Heleny w 
Osowej. Tam powstał najpierw Skatepark betonowy, potem profesjonalny. Potem 
powstał plac zabaw, a potem boisko. Teraz jest realizowany zagospodarowanie 
pozostałego terenu. Powstaje siłownia i w tej chwili jest to kontynuowane, ale 
ponieważ teren zieleni administruje Zarząd Dróg i Zieleni więc sprzątamy tam, 
więc sprzątamy też boisko, Skatepark.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

A my robimy naprawy techniczne.   
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Także ta współpraca nam się układa dobrze.     
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To prawda.    
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
To samo jeżeli dotyczy innych obiektów np. w Parku Reagana. Mamy boiska do gry 
w boule. Jest bardzo modna forma. Teraz jest oczekiwana. Też mieszkańcy się 
domagają takich obiektów.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
To jest bardziej dla emerytów, nie dla młodzieży?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

To dla wszystkich jest.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Całe rodziny przychodzą. Starzy, młodzi, dzieci. Wszyscy w to grają. 
Stowarzyszenie Petanque, które głównie w Parku Reagana organizuje i zawody i 
mistrzostwa są organizowane. Też my jako Zarząd Dróg i Zieleni współpracujemy 
utrzymujemy ten obiekt w zakresie porządkowym i gracowanie, naprawy, a 
Stowarzyszenie organizuje tam imprezy.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

To się nazywa Gdańskie Boule.   
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Tak. Drugie boisko powstało niedawno nad Stawem Młyńskim przy ul. Spacerowej i 
jeszcze się nie wpisało. Nie widzę, żeby były tam jakieś większe grupy, ale myślę, 
że z czasem na pewno i ten plac będzie miał swoich zwolenników.  
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Obiekty do jazdy na rolkach czyli Skateparki. Praktycznie jest jeden Skatepark z 
prawdziwego zdarzenia na terenach zieleni. To jest ten właśnie w Osowej Diany – 
Heleny, natomiast są jeszcze rampy do jazdy. Jedna jest w Parku Reagana, a druga 
w Parku Brzeźnieńskim. Nie ukrywam, że rampy to już młodzież, która korzysta z 
tych ramp  mówi, że to jest przeżytek, że oni takiej nie chcą. Oni oczekują właśnie 
takich Skateparków jaki jest w Osowej. To są betonowe, odpowiednio 
zaprojektowane układy.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy to są przeżytki już dla tej młodzieży, która już wyrosła? Czy dla mniejszych, 
czy dla całej młodzieży?  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Dla młodszych też. Ja w Parku Reagana na rampie w ciągu dnia, może sobota, 
niedziela, ale nie widuję tam nikogo.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Ale w Osowej jest dużo – hulajnoga, rolki, rower. Cały czas coś się dzieje.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Myślę, że to jest tak samo jak z każdej dziedzinie. Następuje postęp. Są nowe 
pomysły, nowe rozwiązania.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Moda też.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Wydawało mi się, że jeżeli dziecko ma 5-6 lat to dla niego to wystarcza, a już 14-
15 to już jest za łatwe.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Nie. Rampy są niebezpieczne dla małych dzieci. Na takiej rampie betonowej czy 
stalowej może jeździć osoba, która potrafi. Natomiast na tym betonowym 
Skateparku są miejsca łatwiejsze i są miejsca trudniejsze. Mogą korzystać 
praktycznie wszyscy, a poza tym jeszcze na hulajnogach. Tutaj są wielkie 
oczekiwania mieszkańców na to, żeby powstał obiekt do sportów rowerowych. Na 
rowery, hulajnogi, nawet rolki.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Ale też pod dachem.   
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Nawet gdyby on nie był pod dachem byłoby fajnie. Są to układy rowerowe. Noszą 
też nazwę angielską.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  

Pumptrucki. 
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Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
W tym roku wiem, że do Budżetu Obywatelskiego był zgłoszony taki wniosek na 
budowę takiego toru w Parku Reagana. Dostał bardzo wiele głosów, ale w 
konkurencji z innymi nie przeszedł. Były też takie wizyty, spotkania, bo jakaś firma 
oferowała, ze zbuduje w Gdańsku taki obiekt. Jest nawet miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego, który przeznacza teren u zbiegu Jana Pawła i 
ul. Czarny Dwór, za szpitalem, właśnie na taki duży ośrodek sportów rolkarsko – 
rowerowych. Jest to zapisane w miejscowym planie. Ten teren świetnie się nadaje, 
bo nikomu nie będzie przeszkadzał. Jest duża odległość od okien, a teren płaski i 
czeka na inwestycję.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
U nas są koncepcje zrobione. Politechnika się tym zajmowała.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Wracając jeszcze do rekreacji, bo nie tylko sport, ale rekreacja bierna, mamy 
możliwość organizacji ognisk, spotkań przy ogniskach. Takie place ogniskowe są w 
Parku Reagana i tylko w Parku Reagana. Nie chcemy rozszerzać tej formy ze 
względu na zagrożenie przeciwpożarowe, itd. Gdańsk był pierwszym miastem w 
Trójmieście, które miało możliwość palenia ognisk na terenie miasta. Przyjeżdżały 
do nas grupy z Sopotu, nawet firmy z Gdyni, które koniecznie chciały organizować 
spotkania w Parku Reagana. W tej chwili wiem, że i Gdynia i Sopot wprowadziły za 
naszym przykładem taką możliwość.  
Mamy place piknikowe urządzone i wyposażone w stoły piknikowe, place do grilla. 
Takie place mamy w Parku Reagana, na podleśnej polanie, w Oliwie przy 
Spacerowej oraz na ul. Bytowskiej, ale generalnie grilla możemy organizować 
wszędzie, w każdym parku z wyłączeniem parków zabytkowych czyli Parku 
Oliwskiego, Oruńskiego. Można palić grille przynosząc oczywiście własny sprzęt. W 
tej chwili wiem, że są realizowane zagospodarowania, w których na wyposażeniu 
terenu jest grill. 
Mamy również w parkach wiele stołów do ping ponga. Mamy stoły do gry w szachy. 
Nieliczne, ale zdarzają się kosze do koszykówki, do ćwiczeń pojedynczych.  
Place zabaw i siłownie jako dominujący obiekt rekreacyjny realizowane są w 
ostatnich latach głównie w ramach konkursu na budowę małych placów zabaw, ale 
od 2013 roku głównie w ramach budżetu obywatelskiego. To od mieszkańców zależy 
czy chcą mieć plac zabaw i siłownię, złożą wniosek, wniosek zostanie 
przegłosowany i jest realizowany.  
Jako podsumowanie: jest potrzeba wprowadzenia urządzeń rekreacji czynnej, 
niekoniecznie o charakterze już tylko sportowym, ale takich do łatwej rekreacji, 
gdzie mogą ćwiczyć osoby nie o takiej super sprawności w różnym wieku. 
Mieszkańcy chcą mieć takie obiekty blisko swojego mieszkania. Nie chcą jeździć do 
innej dzielnicy i stąd tak dużo tych wniosków o siłownie, które moim zdaniem już 
stanowią taki przeżytek. Miasto jest nasycone tymi urządzeniami. Ile tych urządzeń 
stoi po prostu nieużywanych, ale faktycznie jeżeli są blisko miejsca zamieszkania 
to mają swoich zwolenników. Młodzież, tak jak powiedziałam wcześniej, krytykuje 
te siłownie jako urządzenia dla seniorów, a nie dla młodych ludzi. Preferują inne 
formy. W Gdańsku brakuje obiektów do jazdy na rolkach. Mieszkańcy wnioskują o 
profesjonalne Skateparki, a nie o rampy. Są wnioski dotyczące tych terenów do 
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sportów rowerowych. Brakuje profesjonalnych zespołów sportowo – rekreacyjnych 
ogólnodostępnych z zapleczem sanitarnym i socjalnym, stąd to o czym mówił pan 
dyrektor budowa takiego zespołu w Letnicy przy ul. Stalowej będzie odpowiedzią 
na oczekiwania. Muszę przyznać, że budowa obiektów sportowych w strukturze 
parku, który już istnieje, a jeszcze np. budowa tych obiektów w systemie 
partnerstwa publiczno – prywatnego czyli oddanie obiektów użytkowanych 
częściowo komercyjnie jest bardzo trudna do wprowadzenia w życie. Ludzie nie 
chcą oddawać tej przestrzeni publicznej, która jest parkową w ręce prywatne, nie 
chcą płacić za korzystanie, chcą mieć i boiska i korty tenisowe i wszystkie te 
urządzenia za darmo, a tak jak pan powiedział właściwe utrzymanie boiska o 
nawierzchni trawiastej czy innej, profesjonalnej jest to ogromny koszt i oddanie 
tego tak, wymaga dużych środków na utrzymanie. Co więcej, wymaga stałej opieki. 
Króciutko powiem o Parku Reagana. Park Reagana, pas nadmorski, w tym rejonie 
mamy 3 parki. Park Reagana, który ma ponad 90 ha. Mamy bliżej Sopotu Park 
Jelitkowski i najdalej na wschód wysunięty czyli Park Brzeźnieński. Zarówno Park 
Jelitkowski na zachodzie i Park Brzeźnieński na wschodzie są to parki zabytkowe, 
stąd ich zagospodarowanie, wykorzystanie jest ograniczone wytycznymi 
Konserwatora Zabytków. Co prawda Park Jelitkowski ma jeszcze to nieszczęście, że 
centrum tego parku jest prywatne, więc główny element i wykorzystanie tego 
parku na funkcje rekreacyjne jest po prostu praktycznie niemożliwe. W tym roku 
był zgłaszany wniosek do budżetu obywatelskiego na taką ścieżkę zdrowia, taki 
szereg ćwiczeń, takich prostych urządzeń, na których można wykonywać ćwiczenia 
sprawnościowe. Kiedyś w latach 70-tych i na początku 80-tych były to bardzo 
popularne obiekty zanim wymyślono siłownie. Nawet Konserwator Zabytków wyraził 
zgodę na tą ścieżkę, ale wiem, że nie została przegłosowana, także nie trafi do 
realizacji. Natomiast Park Brzeźnieński ma swoje urządzenia rekreacyjne, bo ma 
plac zabaw, ma siłownię, na ścieżkę sprawnościową i ma rampę do jazdy na 
rolkach. Z tym, że już nowe elementy, dodatkowe na tym terenie ze względu na 
Konserwatora Zabytków i też na charakter tego parku, bo jest to park zdrojowy, 
leśny zabieranie powierzchni roślinom na inne obiekty spotkałyby się z protestem. 
Natomiast Park Reagana, który ma 90 ha sięga ulicy Pomorskiej aż do przedłużenia 
ulicy Jana Pawła, do promenady w Brzeźnie jest obiektem unikatowym. Odwiedzili 
nas Belgowie dwa lata temu i byli zachwyceni. To jest coś takiego, że w ogóle 
ludzie są tam w ciągu dnia. Byli zdziwieni właśnie tym, że na placach zabaw, że 
wszędzie w tym parku było dużo osób, normalnie w ciągu tygodnia. Wyposażenie 
tego parku jest też już stare, szczególnie tej części, która się zamyka ul. 
Piastowską. Park pochodzi, to znaczy do 2013 roku inwestycja została skończona, 
także niektóre urządzenia mają ponad 10 lat, cztery place zabaw, plus plac zabaw, 
którym administruje MOSiR Kraina Zabawy, który jest modernizowany w 
odróżnieniu od tamtych, które są na terenie parku, które jak powstały w 2011, 
2010 roku od tego czasu nie były modernizowane, są tylko naprawiane. Mamy dużo 
zespołów takich właśnie siłowni i przyrządów gimnastycznych. Mamy rampę do 
jazdy na rolkach, 7 stołów do ping ponga, stoły do gry w szachy, boisko do gry w 
boule, liczne trasy biegowe, które zostały dodatkowo wyznaczone przez GPEC w 
2015 roku. Muszę przyznać, że GPEC jest jedyną jeśli chodzi o Park Reagana 
jednostką, która w swojej działalności ma taki program robimy coś dla miasta i 
realizują co roku właśnie w Parku Reagana jaieś swoje inicjatywy. Albo coś 
naprawią, albo pomalują, albo zafundują np. jakieś urządzenie gimnastyczne, ale 
też w 2015 roku był taki projekt wyznaczania tras biegowych o różnym stopniu 
trudności na terenie parku, także powstały tablice informacyjne. Te trasy zostały 
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wyznaczone kolorami. Bardzo fajna inicjatywa. W parku są jeszcze ścieżki 
rowerowe i te place ogniskowe i place grillowe.   
Jakie imprezy odbywają się na terenie parku? Praktycznie każdy weekend od maja 
do października coś się w parku dzieje. Natomiast przez cały rok w sobotę 
odbywają się biegi Parkrun w każdą sobotę od godz. 10-tej. W 2015 roku mieliśmy 
20 większych imprez i 48 biegów w każdą sobotę. Są to głównie imprezy biegowe 
organizowane przez stowarzyszenia, fundacje, grupy zawodowe, szkoły, 
organizacje, nawet przez kościoły. Są też biegi charytatywne łączone ze zbiórką na 
jakiś określony cel. Dużo imprez organizuje schronisko. W ubiegłym roku mieliśmy 
nawet pierwsze w Polsce wyścigi psich zaprzęgów. Były to Mistrzostwa Polski. Mamy 
nadzieję, że w następnych latach również będą powtarzane. Mamy również biegi na 
orientację, festyny rodzinne, festyny seniora, festyny dla niepełnosprawnych, 
imprezy dla dzieci. Oczywiście wymieniam te imprezy, ale to nie są imprezy 
organizowane przez Zarząd Dróg i Zieleni. My po prostu tylko udostępniamy teren, 
przygotowujemy ten teren jeżeli jest taka potrzeba i potem udostępniamy całą tą 
organizacyjną stronę udostępnienia przejmujemy na siebie. Od tego roku mamy 
możliwość użyczania, udostępniania terenu odpłatnie. Jest w Zarządzeniu 
Prezydenta przyjęta określona stawka na organizację imprez firmowych, imprez 
promujących produkt jakiś, bądź też imprez integracyjnych na terenie zielni. 
Stawka jest niewielka, ale już mieliśmy 2 takie umowy, a imprezy były 3.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jaka stawka jest?     
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Stawka jest 100 zł za zajęte 1000 m na tzw. dobo imprezę. Czyli za dzień płaci się 
100 zł za 1000 metrów. Stawka jest niewielka, symboliczna, ale to powoduje, że 
możemy udostępnić właśnie również na takie imprezy. W tym roku organizowała 
taką imprezę IKEA. To było powiązane z jakąś promocją ich firmy, a jednocześnie z 
taką formą rekreacji. Zgłosiła się do nas w zeszłym roku firma na organizację 
zawodów disc golfa i tak im się spodobało to otoczenie, teren parku, że twierdzili, 
że chcieliby na stałe zrobić takie wyposażenie do disc golfa. Jest bardzo prosta i 
mniej kosztowna niż golf tradycyjny. Odbywają się również pojedyncze zajęcia z 
jogi, zumby, aerobiku. Jeżeli zgłosi się do nas osoba, która chce takie zajęcia 
poprowadzić otwarte, niekomercyjne, nieodpłatne. Najwięcej mamy oczywiście 
ognisk. W sezonie 2015 roku mieliśmy 125 ognisk. Średnio 10 ognisk w miesiącu, 
ponieważ są to dwa place. Ogniska musza być u nas zgłoszone. My musimy dać 
zgodę, koordynować to wszystko, dlatego, że bywają terminy, gdzie chętnych jest 
bardzo dużo, i kto pierwszy ten lepszy. Oczywiście zawsze zezwalamy na 
organizację grilla, imprez rodzinnych, są urodziny, są spotkania klasowe.  
Jakie mamy problemy? Otóż zagospodarowania rekreacyjne w większości placów 
zabaw w Parku Reagana jest stare. Wymaga modernizacji. Urządzenia są 
wyeksploatowane, nieatrakcyjne. Rampa do rolek w zasadzie jest nieużywana. 
Niestety nie mamy środków na to, żeby w ramach bieżącej działalności to 
zagospodarowanie zmienić, bo tu nie wystarczy jakaś modernizacja, nie wystarczy 
dostawianie kilku urządzeń. Praktycznie te place zabaw powinny być 
zmodernizowane w całości. Może nawet zlikwidowanie zamiast czterech powinny 
zostać dwa, ale już takie współczesne i nowoczesne. W tym roku złożono dwa 
wnioski do budżetu obywatelskiego dotyczące Parku Reagana. Jeden był to plac 
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sportów miejskich w Parku Reagana i Skatepark w Parku Reagana, ale niestety, 
pomimo dużej ilości głosów nie zostały zakwalifikowane. W rozmowach z 
mieszkańcami, którzy przychodzą do nas wskazują co oni by chcieli w parku 
urządzenia do ćwiczeń, te place zabaw. Oczekiwanie jest takie, miasto ma to 
zrobić. Więc my nakłaniamy do składania wniosków do budżetu obywatelskiego, ale 
to też nie niewiele daje, bo każdy kto głosuje w budżecie głosuje na to, co jest za 
oknem, albo głosuje na obiekty, urządzenia w szkole, dla dzieci, które do tej szkoły 
uczęszczają i w to, co jest blisko domu. Natomiast to co jest daleko, a Park 
Reagana i w ogóle pas nadmorski nie jest parkiem dzielnicowym. Jest to park 
ogólnomiejski i korzystają z niego mieszkańcy całego miasta, stąd praktycznie 
chyba po stronie miasta jest uatrakcyjnienie tych obiektów. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania?    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Króciutko. Tak naprawdę to będzie pytanie, bo widzę, że jest pan dyrektor 
Dawidowski, przepraszam, bo mam akurat mam Komisję Rewizyjną jeszcze też, 
dlatego tak tu dochodzę, panie dyrektorze a`propos,  bo my dostaliśmy odpowiedź 
od Prezydenta Bojanowskiego w sprawie tej Strefy Buforowej, natomiast ona jest 
dosyć enigmatyczna mówiąc delikatnie, że zostały zaplanowane jakieś środki na 
2017 rok, natomiast my występowaliśmy jako Komisja z takim pytaniem kto się 
będzie tym zajmował czy DRMG, czy ZDiZ, itd. Tu w tej odpowiedzi tego nie było, 
bo jakby od czasu, kiedy Biuro Rozwoju Gdańska ten pomysł pokazało i tak jak nam 
referowało, że w zasadzie liczyło na to, że jeden budżet obywatelski ogólnomiejski 
przejdzie i przejmie jakby te wszystkie działania. Czy państwo jakąś jednostkę do 
tego już wybrali i kto się będzie tym zajmował? To jest jedno krótkie pytanie i 
drugie pytanie, krótkie, czy w ramach tej Strefy Buforowej, zagospodarowania tych 
terenów będzie boisko na Kościerskiej znowu w 2017 roku, o co też apelowaliśmy 
jako Komisja i w marcu tego roku niestety zdjęliśmy to z budżetu. I do pani Ewy 
może też takie pytanie związane z tymi parkami, bo tam jeszcze jest taki jeden 
park, Park Przymorze, który znajduje się, jest trochę odcięty. To też jest 
zabytkowy park. On jest niestety jakby nie, on jest na terenie dzielnicy Jelitkowo – 
Żabianka – Tysiąclecia – Wejhera, natomiast na niego jakby nie ma pomysłu i chyba 
mieszkańcy, ja tam próbuję zaktywizować też Radę Dzielnicy, bo to jest bardzo 
fajny park i naprawdę też mieszczący się w bardzo dobrym położeniu, łatwo tam 
dojechać i czy tam są jakieś, bardzo krótko, syntetycznie, bo musze wracać na 
Komisję. Gdzie obok Gdańska Fundacja Kształcenia Menadżerów wynajmowała te 
obiekty. One teraz niszczeją. Tam się chyba niespecjalnie coś dzieje. Więc tak 
króciutko.  
 
Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Jest to park zabytkowy. Park, który w 1997 roku został objęty kompleksową 
rewaloryzacją. Powstał projekt zaakceptowany przez Konserwatora Zabytków. 
Odtworzono kształt, układ fos, koniugacji, zadbano o drzewostan, park wtedy 
ogrodzono. Pierwsza rzecz, która zginęła w parku to było ogrodzenie. Zostały tylko 
słupy, troszkę cokołów, słupki stalowe stopniowo były kradzione, ale przede 
wszystkim zginęło wypełnienie, więc park nie jest ogrodzony co jest bardzo dużym 
problemem, ponieważ stada dzików, które przemieszczają się między Spacerową a 
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nabrzeżem niszczą nam park Przymorze, a potem niszczą Park Reagana, a w tej 
strefie, która jest rezerwą pod Zieloną Drogę właśnie od Pomorskiej to mają tam 
takie buchtowisko, tam się mnożą, tam sobie ryją. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tam jest taka zamknięta strefa, chaszcze.   
 

Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
W tym roku trafił do nas taki wniosek Komisji, teraz nie pamiętam której, właśnie o 
zagospodarowanie tego parku.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Zrównoważonego Rozwoju. 
 

Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Ten park nie może być zagospodarowany niezgodnie z wytycznymi Konserwatora 
Zabytków. Konserwator nie zgodzi się na żadną rekreację, natomiast my 
rzeczywiście widzimy potrzebę ogrodzenia tego parku. Są resztki historyczne bram i 
jakiś pomysł na część północną tego parku. Tam były takie dwie kwatery z 
odtworzonymi nasadzeniami, z jabłonek ozdobnych.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tam kiedyś płynął Potok Oliwski. W kontekście też tych spraw powodziowych 
pytanie czy tam też nie powinny być odtworzone właśnie te stawy i przepływ.  
 

Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Wtedy odtworzono fosy suche. Tam zresztą stworzył jakiś mąż zakochany dla 
swojej żony, a z profesji był rzeźnikiem i stworzył ten park dla swojej żony i kształt 
tych fos jest nawiązaniem do cennych rejonów innych zabytków, natomiast 
odtwarzając zrezygnowano z tych fos, może i dobrze, bo zawsze są to urządzenia 
wodne trudne do utrzymania, potem ryzyko powodzi, itd. W fosach imitowana była 
woda takimi nasadzeniami z barwinka. Wiosną miało to kwitnąć na niebiesko. Ten 
barwinek zostało oczywiście wykradziony. Tam są takie malownicze kamienie 
ułożone. Młodzież i dzieci wykorzystują te fosy do jazdy na sankach. I tak by mogło 
być, gdyby nie to, że wykorzystują również do jazdy kładami, do jazdy rowerami, 
więc tam się jakby rekreacja sama tworzy. Na pewno trzeba w ten park pchnąć 
jakieś życie. Nie wiemy co będzie po sąsiedzku, bo to też jest ważne. Przychodziło 
tam mnóstwo osób, studenci siedzieli w tym parku. W tej chwili tylko mieszkańcy 
ul. Tysiąclecia i tam jest taki Ośrodek Wczesnej Interwencji Dzieci.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Został przeniesiony, a teraz jest ośrodek dla niepełnosprawnych.   
 

Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Nie wiemy co będzie po tych obiektach po uniwersyteckich. Na razie tam na dziko 
ktoś koczuje.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
One należą do miasta?   
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Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Wygląda na to, że do miasta, ale nie wiem jaka tam jest formalność. Ktoś tam 
nocuje, także tam się odbywają takie nieciekawe sytuacje, że wyrywają nam te 
betonowe ławki.     
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Krótko mówiąc trzeba zintensyfikować lokalną społeczność i Radę Dzielnicy, żeby 
się ta sprawą bardziej zajęła.     
 

Pani Ewa Ogińska – Woźniak – Kierownik Działu Utrzymania Zieleni w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Na pewno w parku trzeba wymienić całą małą architekturę i tchnąć życie.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Bardzo pokrótce jeśli chodzi o Kościerską. Ona jest odrębnym zadaniem 
niezależnym od Stref Buforowych planowana na rok 2017. Natomiast Strefy 
Buforowe jeśli chodzi o użytkownika to jest rzecz, którą na bieżąco uzgadniamy, 
więc bardziej chodzi o to, żeby projekt uruchomić jako taki. Pracujemy nad tym, 
żeby Strefy Buforowe zgrać z projektem tras rekreacyjnych, które są w tzw. 
różnorodności prowadzone z RPO i tu chcemy to wszystko ze sobą zgrać taką 
wspólną aplikacją Trójmiejską przez Park Krajobrazowy. Także te rzeczy się w tej 
chwili dzieją. Sama odpowiedź jest na takim poziomie, na jakim przygotowaliśmy, 
bo ten temat się w tej chwili rozwija.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
W części dzielnic się to już Rady Dzielnic, stowarzyszenia np. na Strzyży wzięły 
sprawy we własne ręce, zaczęły to robić. Może należałoby taki sygnał dać, że te 
strefy zostawiamy np. do zagospodarowania dzielnicom, że tworzymy jakiś mały 
program grantowy tak jak np. na place zabaw, czy na te siłownie zewnętrzne, żeby 
coś się zadziało, bo w tej chwili, tak jak my rozmawialiśmy na Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju też na temat BRG nam to mówiło to tak jakby ten temat 
zszedł gdzieś na bok, a chodzi o to, żeby chociaż ktoś koordynował te działania, bo 
na Strzyży gdzieś powstaje, teraz słyszałem, chyba na poligonie dawnym też jakieś 
działania będą, żeby po prostu była taka jednostka, która by to prowadziła, bo jak 
rozumiem, że BRG nie jest jednostką, która powinna to prowadzić.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
BRG to prowadziła, skonsultowała i to są wybrane lokalizacje i teraz to wchodzi w 
realizację i jak Rady Dzielnic będą te strefy rozwijały to jak najbardziej. Są to 
tematy przedyskutowane i wiadomo co w danym miejscu powinno powstać.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
W tej chwili bardziej się tym zajmuje WPR, DRMG? Gdzie?   
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie, DRMG to ciągle powtarzam. DRMG proszę pytać o plan danego roku. DRMG jest 
realizatorem inwestycji, ale tylko tych, które są zlecone przez WPR.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czyli już do pana dyrektora można odsyłać?    
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
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Jeżeli już wchodzimy w plany, jeżeli mówimy co ma się zadziać w 2017 roku to u 
nas.   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo państwu dziękuję i przechodzimy do pkt 4.                
 

PUNKT  - 4 
 

Stypendia sportowe. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie Dyrektorze czy pismo od pana Dziedzica jest panu znane?  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jest tu również z WSA odpis wyroku dotyczącego uchwały Rady Miasta Gdańska o 
stypendiach sportowych. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Myśmy też dostali odpowiedź pisemną, obszerną.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę przedstawić propozycje.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Co dalej? 
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Myśmy przesłali państwu notatkę przygotowaną przez pana Maksima, który 
uczestniczył w dyskusjach z naszymi prawnikami. To oni występowali w 
sądzie. Chociaż muszę powiedzieć, że sygnały mieliśmy takie niepokojące, bo 
m. in. ta uchwała padła w Białymstoku, a ta uchwała z Białegostoku przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową uważana była za wzorcową m. in. też przez 
Pomorską Izbę. Ale też upadła. Krótko mówiąc Wojewódzki Sąd 
Administracyjny, a wcześniej ten człowiek, który wywołał to w całej Polsce, 
nie przyjęli ducha czy intencji tej uchwały. Przypomnę, myśmy 
przygotowywali ją 10 lat temu z myślą o tym, żeby wspomóc sportowców z 
gdańskich klubów przygotowujących się na igrzyska olimpijskie w Pekinie. 
Taka była intencja. Nie wszystkich sportowców, tylko gdańskich klubów na 
igrzyska w Pekinie. Sportowcy nam się odpłacili bo przywieźli m. in. 2 złote 
medale. I to było fantastyczne. Bardzo nam zależało na tym, żeby to nie były 
stypendia po 200 zł, 300 zł, tylko godne. Czyli zawieszaliśmy bardzo wysoko 
poprzeczkę, żeby w ogóle wystartować o takie stypendium trzeba było 
osiągnąć odpowiednie wyniki sportowe. Ale z biegiem czasu okazywało się, że 
ta grupa rośnie, że tytuł Mistrza Polski w niektórych konkurencjach mimo, że 
olimpijskich nie oznacza w Europie ani na Świecie prawie nic. Musieliśmy te 
przepisy zmieniać, właściwie wyniki zmieniać, m. in. w grach zespołowych, 
bo nasza siódemka rugbistów, która przez 2 lata czy 3 dostawała stypendia, 
bo ona generalnie w Europie nie liczyła się i trudno było utrzymywać 
zawodników z kasy miejskiej, którzy nie odnosili wielkich sukcesów. Podobnie 
z rugbistkami, z hokeistkami, bo to są wszystko Mistrzynie Polski, czy z 
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unihokejem, który czeka też w kolejce do tej rodziny olimpijskiej. Stąd 
podnieśliśmy poprzeczkę jeszcze wyżej, że w tych grach zespołowych, że 
trzeba być reprezentantem kraju i osiągnąć od pierwszego do ósmego miejsca 
w Mistrzostwach Świata i Europy. Dochodziło tutaj do takich bardzo przykrych 
zdarzeń, że np. rugbistki nam napisały, że zdobyły szóste miejsce, tylko nie 
napisały, że w grupie B, czyli były dwudzieste w hierarchii europejskiej. 
Mieliśmy też kłopot z wioślarzami, którzy uznawali wioślarstwo jako 
dyscyplinę olimpijską, ale wygrywali mistrzostwa w konkurencjach nie 
olimpijskich. W związku z tym po pewnym czasie to skróciliśmy. Generalnie 
jak dzisiaj patrzę na to tak, to z jednej strony jest mi przykro, że ta idea, 
którą wtedy jednogłośnie radni uchwalili, gdzieś zniknęła i sąd uznał, że po 
pierwsze, to co dla nas jest nie do przyjęcia, że każdy Gdańszczanin…   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Przepraszam. Czy państwo pracują nad nowym jakimś rozwiązaniem? W ogóle 
nowym? Bo to co państwo w mailu napisaliście, a ja odpisałem kolegom 
radnym, że one w zasadzie cedują tą decyzję bardziej na Prezydenta, bo to 
albo promocja, albo nagroda. Czy wy pracujecie nad takimi modelami?  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak, dlatego, że generalnie w województwie pomorskim chyba żadne miasto 
nie ma stypendiów.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Gdynia przyznaje nagrody Prezydenta.  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nagrody, tak. My też. Z tymi największymi perełkami możemy podpisać 
umowy promocyjne, ale resztę w grantach? Perełki to znaczy trzech, czterech 
najwybitniejszych, tych, którzy wskażą nam nie urzędnicy tylko medaliści 
olimpijscy, bo oni doskonale wiedzą kto.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Albo model jest taki, że to Rada Miasta jakąś uchwałę przyjmuje, albo 
rzeczywiście Prezydent powołuje jakąś radę czy komitet itd.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Zwróć uwagę jakie jest podłoże tego wszystkiego.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Wiem. Intencje były dobre. Przeczytałem cały ten wyrok i też państwa 
odpowiedź i rozumiem, że państwo chcieli przyjąć taki miarodajny system, 
czyli kto osiąga wyższe rezultaty, kto promuje Gdańsk to dostaje pieniądze.  
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Może jednak lepiej wspierać kluby gdańskie niż pojedynczych sportowców? 
Może, tak jak pan mówi, wybrać jakąś wyselekcjonowaną grupę?   
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
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Wówczas, gdyby były to np. umowy promocyjne półroczne, masz wyniki to 
ok., nie masz – dziękuję bardzo. Stypendysta dostawał stypendium i 
występował raz tylko i to niekoniecznie reprezentował Gdańsk. 
Przygotowaliśmy taką wstępną propozycję Prezydentowi, ale musimy spotkać 
się jeszcze z Gdańską Radą Sportu, zastanowić się. Oczywiście jest złota 
lista: Leszek Blanik, Adam Korol, Sylwia Gruchała, Ania Rybicka, Magda 
Mroczkiewicz, Karolina Chlewińska, Mateusz Kusznierewicz czy Piotr Myszka. 
To są ludzie, którzy spłacili medalami Mistrzostw Świata, medalami 
Mistrzostw Olimpijskich. Ale jest też grupa, która wypełniła minimum i trzeba 
było im przyznać.       

PUNKT  - 5 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jest takie zaproszenie, podpisał dyrektor Szczuka, w imieniu Pawła Adamowicza, 
Prezydenta Miasta mam zaszczyt zaprosić na wręczenie dyplomów uczniom, którym 
zostały przyznane jednorazowe stypendia za wybitne osiągnięcia sportowe 
kategoria IV w roku szkolnym 2015/2016.   
 

Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Dwa lata robiliśmy to razem. Teraz oddzielnie robimy Galę Sportu Młodzieżowego, 
czyli opartą o kluby sportowe, a oni w oparciu o rywalizację szkół. Mają te 
stypendia nie w oparciu o ustawę o sporcie, tylko w oparciu o ustawę o edukacji. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Pójdziecie we dwójkę?  
 

Radni Beata Jankowiak i Łukasz Hamadyk potwierdzili, że będą obecni na 
wręczeniu dyplomów uczniom.  
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Tą sportową edycję nagród dla młodzieży z gdańskich klubów mieliśmy pod koniec 
kwietnia.    
 

W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:40. 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska

Pkt. 1 – Sprawozdanie MOSiR z wykonanych projektów sezonu 

letniego

Pkt. 2 – Budowa kompleksu piłkarskiego przy ul. Zielonogórskiej –

stan aktualny



 2000 uczestników

 Biegi sztafetowe

 Bieg dla dzieci

 Rekord trasy

 Akcja Podziel Się Kilometrem - Fundacja 
Hospicyjna została wsparta kwotą 16.400 PLN

 Ponad 500 uczestników

 Mistrzostwa Polski w Triathlonie na dystansie 
olimpijskim

 Triathlonowa elita oraz grupy wiekowe



 Ponad 3000 uczestników

 Rekord trasy 30 minut i 2 sekundy

 Okazały, odlewany medal dla każdego uczestnika

 Planowana zmiana trasy na 2017 rok



 Zwieńczenie całorocznego 

programu „Aktywuj się w 

Gdańsku z Zumba®!

 Największy w Polsce 

maraton Zumba® na plaży

 Niemal 1000 uczestników

 Wyjątkowa, nadmorska 

sceneria

 Gwiazdy Zumba® ze świata

 Finansowanie w ramach 

nagrody w programie Lider 

Animator

IV GDAŃSKI MARATON ZUMBA® NA PLAŻY



AKCJA LATO 2016
 Cykl turniejów rozgrywanych przez całe lato
 Organizowany wspólnie z Partnerami: Arena Gdańsk Operator, FC Sport Park

Przymorze, LOTOS Trefl Gdańsk
 Plażowa Piłka Nożna
 Piłka nożna (murawa syntetyczna)
 Siatkówka plażowa



NIKON CUP GDAŃSK 2016

 Jeden z najpopularniejszych w Polsce turniejów siatkówki plażowej

 Łącznie 298 zespołów z całego kraju! /217 w 2015 r./

 Stała i liczna obsada zawodników w 2 kategoriach wiekowych



IMPREZY ŻEGLARSKIE

 Otwarcie Sezonu Wodnego - organizator

 Regaty o Puchar Mariny Gdańsk - organizator

 Baltic Sail - partner



GENERAŁ ZARUSKI - REJSY SZKOLENIOWE

 Gdańskie Pogotowie Opiekuńcze

 Dom Integracyjno-Rodzinny

 Gdańskie Otwarcie Sezonu Żeglarskiego

 Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie

 Żeglarski Puchar Trójmiasta

 "Hanseatic Day" Bergen

Zlot "Baltic Sail" Gdańsk

 Niepełnosprawni "Przełamując nie tylko fale"

 "Poznaj Generała" - bezpłatny rejs

 Gdańsko-Szczecińska Integracja pod Żaglami

 40-lecie partnerstwa Gdańsk-Brema

 Zlot "Hanse Sail" Rostock

 II. Gdańska Szkoła pod Żaglami

 "Poznaj Generała" - bezpłatny rejs

 Gdańsko-Elbląska Integracja pod Żaglami

 Rejs "Tylko dla Orłów" (otwarta rekrutacja)



Kąpieliska Morskie

w Gdańsku

Podsumowanie 

sezonu 2016



Kąpieliska Morskie w Gdańsku 

 Otwarcie kąpielisk: 24 czerwca 2016 roku

 Funkcjonowanie: 24.06 – 31.08.2016 roku

 7 kąpielisk morskich

 Godziny pracy: 9:30 – 17:30

 Całodobowe Centrum Ratownictwa Wodnego



Kąpieliska Morskie w Gdańsku 

1. Gdańsk Orle - wejście na plażę nr 11 – 100m

2. Gdańsk Sobieszewo – wejście na plażę nr 16 – 200m

3. Gdańsk Stogi – wejście na plażę nr 26 – 300m

4. Dom Zdrojowy Gdańsk Brzeźno - wejście na plażę nr 41 – 100m

5. Molo Gdańsk Brzeźno - wejścia na plażę nr 50, 52, 53 - 400m

6. Gdańsk Jelitkowo - wejście na plażę nr 73 – 200m

7. Gdańsk Klipper – wejście na plażę nr 65 – 100m

Łącznie – 1400 m strzeżonej linii brzegowej



Blue flag

W sezonie 2016 sześć kąpielisk szczyciło się 

międzynarodowym wyróżnieniem Błękitnej Flagi 

 Molo Gdańsk Brzeźno

 Gdańsk Stogi

 Gdańsk Brzeźno Dom Zdrojowy

 Gdańsk Jelitkowo

 Gdańsk Sobieszewo

 Gdańsk Orle

Planowane zgłoszenie 

6 kąpielisk do programu

w 2017 roku



Kadra ratownicza

W sezonie letnim każdego dnia kąpielisk morskich 

strzeże 65 ratowników wodnych i 7 ratowników 

medycznych.

zatrudnienie – umowa o pracę

Wyposażenie: łodzie motorowe, skutery wodne z platformą 

ratowniczą, pojazdy quad z przyczepką, łodzie, deski, kajaki 

ratownicze, paralotnia



Innowacyjne formy ratownictwa



Infrastruktura plażowa

 nowy plac zabaw przy wejściu nr 51

 13 kładek plażowych

 całoroczna kładka z możliwością wodowania 

małych jednostek (Jelitkowo)

 boiska do gry w piłkę siatkową, plażową piłkę 

nożną i ręczną

 siłownia na plaży (Jelitkowo)

 szafki depozytowe (Brzeźno, Stogi)

 natryski i zamgławiacze (Brzeźno, Stogi, 

Sobieszewo)

 Wózki amfibie dla osób niepełnosprawnych



Imprezy i akcje

 Projekt - Stadion letni

 Blisko 100 imprez i eventów plażowych

 Biblioteka plażowa

 Wakacyjny Patrol z UG (opaski „Mamo tu 

jestem”, broszury „Bezpieczna plaża”)

 Letnia Szkoła Ratownictwa

 Wypożyczalnie sprzętu plażowego 

 Przyjazna plaża



• Kolejny sezon bez utonięć na kąpieliskach

• tytuł Mistrza Polski Psów Ratowniczych i Puchar Polski Psów 
Ratowniczych dla Divera i jego przewodnika Radka Ptasińskiego

• III miejsce w Surf Rescue Board Chalange /Łeba/

• II oraz III miejsce w Mistrzostwach Polski na łodziach IRB
/Sopot/

• udział w Mistrzostwach Ratownictwa Morskiego /Ustka/

Osiągnięcia ratowników



Toalety

31 punktów sanitarnych 

w obrębie plaż i wejść na plaże

Istnieje konieczność zwiększenia ilości sanitariatów w pasie 

nadmorskim oraz rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej 

i energetycznej



Wydatki

 Utrzymanie – około 1 344 000 zł 

 Nakłady inwestycyjne – około 350 000 zł

Zagrożenia

 trudności w pozyskaniu kadry ratowniczej

 niskie wynagrodzenia dla ratowników

 niższa konkurencyjność w porównaniu do innych gmin w 

zakresie zatrudnienia

 słabo rozbudowana sieć wodno-kanalizacyjna i energetyczna

 niedostateczna ilość powierzchni magazynowej



Wyzwania, plany na kolejne sezony
 Budowa nowych toalet w pasie nadmorskim

 Zwiększenie poziomu estetyki punktów handlowych na promenadzie 

prowadzącej do molo w Brzeźnie

 Długoletnie dzierżawcy punktów gastronomicznych – opracowanie 

koncepcji estetyki punktu gastronomicznego

 rozwój infrastruktury plażowej - plażowe place zabaw, lodowisko na 

plaży, siłownie, plac do street workout,

 Adaptacja budynku na przystani Tamka na zaplecze dla ratowników 

(wykorzystanie obiektów z PODW)

 Utrzymanie wysokiego poziomu infrastruktury kąpielisk (m.in. kładki, 

wieże ratownicze, stojaki na rowery, przebieralnie, natryski, 

zamgławiacze, boiska)

 Promocja Miasta Gdańska - „Gdańsk odpoczywa na plaży”



MOSiR – WYZWANIA NA 2017 ROK
 Przejęcie w administrację obiektów GOKF

 Uruchomienie pływalni w Gdańsku Osowej

 Przejęcie w administrację kolejnych pływalni

 Przejęcie w administrację obiektów powstających w ramach Budżetu

Obywatelskiego

 Nowe imprezy sportowe: ME ORC, Duathlon, Spartan Race

 Pozyskanie sponsorów do rozwoju imprez

 Rozszerzenie oferty Stadionu Letniego

 Modernizacja elewacji Miejskiej Hali Sportowej

 Modernizacja nabrzeży

 Budowa kompleksu piłkarskiego w Nowym Porcie, ul. Stalowa

 Udział w projektach: Pomorskie Szlaki Kajakowe, Pętla Żuławska i Zatoka Gdańska



OBIEKT SPORTOWY UL. ZIELONOGÓRSKA
Stan obecny:

 Powierzchnia około 5,25 ha

 Dwa boiska do piłki nożnej, korty tenisowe z pięcioma polami do gry, skatepark

 Przebudowa systematycznie zgłaszana do WPI

 Opracowanie wstępnej koncepcji architektonicznej zagospodarowania terenu



OBIEKT SPORTOWY UL. ZIELONOGÓRSKA
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OBIEKT SPORTOWY UL. ZIELONOGÓRSKA

Wstępne szacowane koszty inwestycyjne:

 2 boiska z infrastrukturą (drenaż, podbudowa, nawodnienie, trawa sztuczna, system

podgrzewania murawy, oświetlenie, ogrodzenie) 5.850.000 PLN netto

 Korty tenisowe, trybuny, mała architektura 700.000 PLN netto

 Zaplecze biurowo warsztatowe z placem i parkingiem – pow. całkowita budynku

2.817,6 m2 7.044.000 PLN netto

 Plac z parkingiem 300.000 PLN netto

 Droga dojazdowa 450 mb 875.000 PLN netto

 Dokumentacja 650.000 PLN netto

RAZEM (koszty) 15.419.000 PLN netto



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

DZIĘKUJĘ ZA UWAGĘ

mosirgdansk.pl

facebook.com/MOSiRGdansk

twitter.com/MOSiRGdansk


